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Udvalget for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 29. juni 2011 stillet mig føl-
gende spørgsmål 492 alm. del, som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 492:

"Ministeren bedes kommentere henvendelsen af 29. juni 2011 fra Økologisk Lands-
forening og fra Landbrug & Fødevarer vedrørende Grøn Vækst, biogas og økonomi, 
jf. FLF alm. del – bilag 324."

Svar:

Økologisk Landsforening og Landbrug & Fødevarer har i henvendelsen af 29. juni 
2011 til Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri gjort opmærksom på, 
at biogasproduktion er en vigtig faktor til fremme af økologisk landbrug, fordi biogas-
behandlingen kan levere værdifuld gødning til de økologiske producenter.

Der argumenteres i henvendelsen for, at den forøgede støtte, som i Energistrategi 
2050 sigter imod biogas fra husdyrgødning, også skal omfatte biogas produceret ud 
fra grønbiomasse (plantemateriale fra f.eks. grøngødskning og naturarealer), hvilket 
vil være af særlig betydning for økologiske producenter.

De foreløbige danske erfaringer er imidlertid, at biogasanlæg baseret på grønbio-
masse giver en utilstrækkelig gasproduktion, høje omkostninger og deraf følgende 
dårlig økonomi i anlæggene. Derfor har regeringen i Grøn Vækst 2.0 – aftalen fra 
april 2010 afsat 4 millioner kr. årligt i perioden 2011 – 2013 til, i tæt samarbejde med 
erhvervet, at etablere pilotprojekter, der kan indsamle viden og bane vejen for at løse
de konkrete udfordringer, der blokerer for en produktion af biogas baseret på grøn-
biomasse.   

I regeringens Energistrategi 2050 er der ikke lagt op til en særlig favorisering af bio-
gasproduktion på basis af grønbiomasse fra økologiske landbrug. Såfremt der måtte 
være et politisk ønske om at inddrage dette emne i forhandlingerne om en ny energi-
politisk aftale, er jeg naturligvis parat til det.

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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